
Referat bestyrelsesmøde d. 19. september 2023 kl 17.00-19.00

Tilstede: Helle, Lone, Lieb, Beinta, Lene, Natacha, Anne, Annika, Susanne, Randi, Stine
Fraværende: Carsten, Anitta, Signe (Elevråd)

Gæst: Anette (skole- og børne udvalget), Susanne (AKT + Elevrådsansvarlig), Mikkel
(Elevrådsrepræsentant)

_________________________________________________________________________
Punkt 1: Velkommen og godkendelse af dagsorden
Punkt 3 rykkes frem på dagsordenen, da Mikkel er nødt til at gå tidligere.
Ellers godkendes dagsordenen.

Punkt 2: Nyt fra:

Forældre:
Vi fornemmer rundt i byen, at samarbejdet med trivselsrådene og den mere tydelige rolle vi
vil forme her, begynder at blive bemærket, og at der tales positivt omkring det.

Vi har bemærket af de enkelte planter og træer står virkelig flot på vej ind til ABC, og det
betyder virkelig meget. Men, det bekymrer os, at det er noget skoleledelsen og personale
skal bruge kræfter på. Derfor foreslår bestyrelsen, at vores trivselsgruppeudvalg kan
udarbejde et oplæg til en fælles ‘arbejdsdag’, som vi kender fra børnehaven, hvor vi samler
forældrene og i fællesskab holder skolen og skolegården pæn og tiltalende at lege og
færdes i. Der støttes op omkring forslaget.

Personale:
Der har været bedsteforældredag i SFO’en. Der var stor opbakning til dagen og stemningen
var høj.

Vi har fået ny vikar Jakob i SFO’en frem til jul, det virker til at blive rigtig godt.
Forespørgsel fra forældrene: Kan vi fremhæve og sende besked ud når der starter nyt
personale, så forældrene ved, hvem der er sammen med deres børn i løbet af dagen.
Der er enighed om, at det vil være i fokus fremadrettet, både i fysisk format, men også på
AULA.

Turen til Bornholm med 6. klasse er gået helt fantastisk, ingen konflikter i løbet af de dage
derovre. Lieb, Helle og Marianne var med. De har været meget imponerede over klassen, og
har oprigtigt været stolte over dem flere gange derovre, når de så andre klasser, som var
afsted.
Feedback fra forældre: Børnene er kommet glade hjem kun med positive oplevelser med sig
i bagagen. Det har virkelig været godt.

Ledelse:
Vi er igang med at lægge sidste hånd på stillingsopslaget, men de regner med at det lægges
op her sidst på ugen.
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Regin giver god ros til os herude i Andst, han hører intet, ud over på vandrørene at det går
godt herude.

Formanden:
Vi (Randi, Stine og Helle) var til dialogmøde igår på Gesten Børnecenter. Her var fokus på
budgettet, som blev gennemgået.

Herefter var der dialog omkring netværksgrupper i bestyrelsesarbejdet, og dernæst tildeling
af de forskellige midler. Her er der i budgettet lagt op til at der findes 3 mio i 2024 og 6 mio
årene derefter til forbedring af skoleområdet. Her drøftede vi hvordan disse midler kunne
anvendes bedst.

I vores gruppe drøftede vi særligt FFF møderne og deres struktur og funktion. Her drøftede
vi, om vi kan få møder efter behov, og ikke skemalagt hver måned. Kan vi fordele det på en
anden måde i kommunen som en fælles pulje. Vi ønsker flere FFF møder, og at der kigges
på bemyndigelserne til de deltagende i mødet, så alle får lige beføjelser.

Netværksmøder - alle vil gerne have dem. Der blev lagt op til, at det er bestyrelserne, der
selv skal stå for det, og ikke noget der skal styres centralt. Der kan evt. findes en tovholder
på det? Det vi ønskede var, at det ikke kun er forældre, men også at lederne sidder med.
Der kan også være stærkere hvis vi i børnecentrene taler sammen, og i fællesskab kan
opdage de ‘udfordringer’ der er i forbindelse med det her.

Vi fik også en åben invitation til et tværprofessionelt netværk.

Vi lader den stå åben, og ser, om andre måske handler på den, og vi i bestyrelsen får tid til
eftertanke over, hvem der har motivation til at være tovholder herfor.

Punkt 3: Velkommen til elevrådet

Præsentation af elevrådet
Susanne er tovholder på elevrådet, og ansvarlig for at der arrangeres møder.
Der er kommet nyt og engageret elevråd, og de har afholdt 2 møder i år.

Nyt, Status og opfølgning fra elevrådet

Der er udfordringer på toiletterne. Elevrådet bliver dem, der tager teten på det. De deler
toiletterne op, så hver klasse har sit eget toilet, og så får elevrådet til ansvar for en gang
dagligt at tjekke op på deres tilstand.
Det skal være eleverne der præsenterer det til morgensang i morgen tidlig, så det er fra
elever til elever, og ikke bare en løftet finger fra de voksne. Herefter vil elevrådet fortælle om
hvordan ugen er gået til morgensamling i næste uge. Det er vigtigt, at ansvaret ligger hos
eleverne selv.
Feedback: Personale i SFO har allerede hørt mange eleverne snakke om de nye regler i dag
med en meget stor begejstring - de ønsker også, at det kommer til at fungere.
Herudover en klar opfordring til at samarbejde med toiletudvalget i bestyrelsen. Anette
foreslår at eleverne kan tage ejerskab og få lov til at indrette deres eget toilet, det har haft
effekt på andre skoler.
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Beslutning: Elevråd og toiletudvalg taler sammen, og der er en fælles indstilling om, at der
skal sættes ind.

Tilsvarende skal der igen fokus på brandsikkerhed, og at ingen må have noget flydende på
gangene, her vil elevrådet også have en rolle.

Cykelkælder:
Den er meget rodet, og svær at kommer forbi dernede.
I morgen tager Mikkel og Vanessa én klasse med ud ad gangen, og viser dem, hvordan
cyklerne skal stå. Det håber vi giver pote.

Mikkel og Signe vil gerne lave en skoleavis, hvor der skal være artikler, jokes, tegneserier og
billeder. Der er ønsket, at hver klasse kommer med en ‘nyhed’ - hvad de arbejder med, hvad
der er spændende, hvad de lige har lavet. De undersøger lige nu formatet, papir, online eller
på skoletube. Det kan også være, at den enkelte elev gerne vil lave en artikel om eks. ens
hobby, en interesse eller andet, og så kan man indlevere artiklen. Avisen skal også meget
gerne på AULA så forældrene kan læse med.
Forslag: At vi kan lave reklamer for eks. fritidsklub, eller lignende. Herudover er det vigtigt for
os at huske videre på vores ‘tal pænt kampagne’. Det skal også med i Avisen og tilsvarende
med ‘husk reflekser’ og andet lignende. Der vil avisen også kunne være gavnlig.

Punkt 4: Status, opdatering og “næste skridt” fra arbejdsgrupper:

Natacha er desværre nødt til at trække sig fra bestyrelsen, og vi skal derfor finde
stedfortrædere til hendes funktioner.

Toiletter:
Toiletudvalg: Pia træder i Natachas sted, og toiletudvalget er nu Anne og Pia.

Det er desværre gået lidt i stå, men de vil efterstræbe et godt samarbejde med elevrådet og
input fra ledelsen og Anette, og støtte stærkt op omkring arbejdet.

Fotograf:
Natacha: Vi har valgt at booke hende fra sidste år, da der var god opbakning omkring det.

Oplæg fra ABC: Kan man lægge det en lørdag, så det bliver forældrenes ansvar at få taget
billeder. Forældre: Vi kan se både for og imod, i hht. at der evt. kan tages familiebilleder
også, men risiko for at flere måske ikke dukker op.
Annika overtager opgaven fra Natacha.

Trivselsråd:
Stine træder ind i stedet for Natacha.

Madordning:
Vi har afventet en tete fra Vejen Kommune. Her er status at den ansvarlige stoppede i maj,
og der først nu netop er startet en ny, som endnu ikke er nået til madordningen.
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Helle forventer at høre mere i løbet af ugen, herefter taler hende og udvalget (Stine og
Anne) sammen, og det vurderes derefter, hvordan vi handler.

Trafik:
Vi har en stor udfordring med, at mange fortsat holder ovre ved efterskolen om morgenen og
afleverer deres børn. Det er til stor gene for den sikre cykelvej i skole, samt for efterskolen.
Vi drøfter, hvordan vi bedst kan lave en indsats her. Evt. i samspil med Kirsten Betjent.

Vi har fortsat et ønske om at Anne Magrethe skal med på et bestyrelsesmøde. Anne
Magrethe har skolepatrulje, og har i år haft Kirsten Betjent ude at give ‘ kørekort’ til, hvordan
det gøres. Kirsten Betjent vil gerne støtte op, hvis vi har behov for yderligere indsatser
herude.

Susanne laver indsats og fokus på reflekser i den mørke tid. Det arbejdes der på, fra skolens
side.

Vi snakker om, hvordan vi kan styrke trafiksikkerheden på parkeringspladsen, og sikre at
børn og forældre går den rigtige vej. Idé til ‘den sikre vej’ kan vi lave fodspor over den røde
vej, hvor vi gerne vil have de skal gå, samt om man kan lave en ‘forhindringsbane’ på den
sikre vej rundt om bakken - så børnene måske trækker forældrene den vej.

Randi tager det med i trafikudvalget.

Punkt 5: Spisning

Punkt 6: Bestyrelsens Fokusområder 2023/2024

Fokusområder - næste skridt

Vi har i forældrebestyrelsen tre områder, som vi vil fokusere på det kommende år

1) Forældresamarbejde eks. Trivselsrådet
- Her opfordrer vi til udskiftning i et rul - at man sidder 2 år ad gangen og der

dermed sikres en kontinuitet
- Vi opfordrer til at de rækker ud til nytilflyttere og viser en imødekommenhed.
- Trivselsrådene efterspørger konkrete ting de kan give sig i kast med.

2) Branding af ABC
- Susanne (forælder) er tovholder, Pia og Anne er med.
- Konkrete tanker der allerede er i spil: en film på hjemmesiden om, hvordan

det er at være elev her på skolen, noget på hegnet ud til hovedvejen, SOME,
folder til nye familier/velkomstpakke.

3) Synlighed overfor forældrene - eks. bestyrelsen beretter.
- Bestyrelsen beretter
- Hjemmesiden skal opdateres og moderniseret
- Årshjulet skal køres ind i forhold til bestyrelsen beretter.
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Feedback fra personale:
- Positivt med branding af centeret
- Dejligt hvis der kan trækkes mere på trivselsrådet til mere konkrete opgaver.

Principper og praksis

De mangler at blive redigeret og rettes til, således der er en samhørighed i dokumenterne, at
de er opstillet ens, og med tilsvarende ordlyd og begreber.

Stine retter dem igennem og arbejder ind i det.
Pia læser korrektur på dem.

Punkt 7: Evt.

Vi går i fritidsklubben med tanker om, at kunne indrette og skabe et rum i kælderen, hvor 7-9
klasses elever kan mødes og ‘hænge ud’ de dage, hvor der er klub.
Her vil vi undersøge, om der er nogle puljer vi evt. kan søge, som kan komme os til gavn.
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